
 
 
 
 

PROTOKOŁ Nr V/03 
 

z V posiedzenia Rady Gminy Mielnik 
w dniu 17 kwietnia 2003 roku. 

 
Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 900 , 
zakończyła się o godz.1200. 

Radni nieobecni na sesji: 

1. Antoni Władysław Słoniowski 
 
Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Otwarcia V sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan Mieczysław 
Jaroszuk. 
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że w sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską. 
 

Do punktu 2. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym porządek obrad V Sesji Rady Gminy  Mielnik. 
Brzmi on następująco : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 
5. Interpelacje radnych. 
1. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości poręczenia dla realizacji 

przedsięwzięcia „budowa hali sportowej Gminnego Zespołu Oświaty w Mielniku”. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Mielnik. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz ustalenia 

wartości jednego punktu w poszczególnych kategoriach zaszeregowania dla pracowników 
Gminnego Zespołu Oświaty w Mielniku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz ustalenia 
wartości jednego punktu w poszczególnych kategoriach zaszeregowania dla pracowników 
Przedszkola w Mielniku. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz ustalenia 
wartości jednego punktu w poszczególnych kategoriach zaszeregowania dla pracowników 
Zespołu Szkół w Mielniku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz ustalenia 
wartości jednego punktu w poszczególnych kategoriach zaszeregowania dla pracowników 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społeczne w Mielniku. 

7. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za 2002r. 
6. Odpowiedzi na interpelacje. 
7. Wolne wnioski. 
8. Zakończenie obrad. 
 

Do punktu 3. 
 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, że protokół z poprzedniej sesji Rady 
Gminy wszyscy radni otrzymali, ponadto jest on wyłożony na sali obrad i jeżeli do końca 
sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie on przyjęty w takiej 
formie, w jakiej go sporządzono. 
 

Do punktu 4. 
 
Pan Wójt przedłożył Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami : 

� Ze względu na aurę (niedawne opady śniegu i mrozy) odstąpiliśmy na razie od 
sprawdzania stanu wiosennych porządków. Być może wrócimy do tego w terminie 
późniejszym, gdzieś w II połowie maja. 

� Zakończone zostało scalenie lasów w Niemirowie, Tokarach i Mętnej. Formalnie stało się 
to od 1 kwietnia 2003r., właściciele zostali już wprowadzeni na grunt. Jest okres 2 
miesięcy tj. do końca maja br. na uregulowanie kwestii dopłat i zwrotów środków z tyt. 
scalenia. 

� Z powodu mrozów, od października 2002r., wstrzymane zostały prace przy budowie sali 
gimnastycznej w Mielniku. Po majowym weekendzie, od 5 maja br., prace te zostaną 
wznowione, wykonawca zapewnił również, że hala zostanie oddana do użytku we 
wcześniej ustalonym terminie. 

� Zlecone zostało wykonanie uproszczonych projektów na budowę ulic w Niemirowie i 
Tokarach. Uproszczone projekt nie będą kosztowały drogo, a na pewno będzie to 
pomocne przy budowie tych ulic i ich użytkowaniu. 

� Dzięki staraniom Pana Wysockiego otrzymaliśmy od firmy „Terrazyt” drzwi wejściowe 
do budynku straży pożarnej o wartości około 6 tys.zł. Drzwi te przyczynią się do 
zmniejszenia kosztów ogrzewania pomieszczeń straży. W dniu dzisiejszym te drzwi są 
nieodpłatnie wstawiane do budynku. 

� Rozstrzygnięty został przetarg na ulicę Mostowa, jego wartość wynosi około 128 
tys.złotych. 

� W dniu 5 maja o godz. 1000 w Zespole Szkół w Mielniku odbędzie się debata unijna. W 
debacie wezmą udział burmistrzowie, starosta, Pani kurator, oraz inne osoby. Pan Wójt , 
w imieniu organizatorów, zaprosił radnych i gości obecnych na sesji do udziału w tej 
debacie. 
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� Wojewoda Podlaski zwrócił się do nas z pismem w sprawie rozważenia możliwości 
przyjęcia do naszej gminy rodzin z Kazachstanu lub innych państw azjatyckich, przed laty 
przymusowo wywiezionych z Polski. Pan Wójt zapewnił, że szerzej na ten temat powie w 
punkcie wolne wnioski. 

� W Zespole Szkół w Mielniku odbędzie się wojewódzka inauguracja roku szkolnego 
2003/04. Inauguracja ta zostanie połączona z oficjalnym otwarciem sali gimnastycznej. 
Jest to wielki honor i wyróżnienie dla naszej gminy. 

 
Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie złożone przez Pana Wójta. 

 
Do punktu 5. 

 
Interpelacja nr 11/03 Pani Walentyny Wierzby 
1. Czy Pan Wójt i władze gminne wiedzą coś na temat dalszego funkcjonowania praktyki 

lekarza rodzinnego w Mielniku ? Do mieszkańców gminy dochodzą słuchy, że praktyka 
obecnego lekarza będzie funkcjonować do końca czerwca br., pielęgniarki już otrzymały 
wymówienia. Byłby to wielki problem dla pacjentów (1600 osób jest objętych praktyką 
obecnego lekarza rodzinnego), w przeważającej części są to ludzie starsi, dla których 
dojazd do lekarza do Siemiatycz stanowiłby wielki problem. 

2. Kto ma sprzątać pas zieleni, leżący na przeciw posesji Pani Wierzy, na rogu ul.Doboisa i 
Stary Trakt ? 

3. W związku z narastającą ostatnio liczbą pożarów, będąca zapewne w dużej mierze 
wynikiem wypalania traw, Pani radna zwróciła się z zapytaniem jak często udaje się 
ustalić winnych tych podpaleń i czy są oni zobowiązywani do pokrycia kosztów akcji 
ratowniczej ? 

 
Interpelacja nr 12/03 Pani Heleny Datczuk 
1. Na kiedy przewidziane jest rozpoczęcie prac przy budowie chodników w Moszczonie 

Królewskiej ? 
2. Jakie są losy interpelacji zgłaszanej na poprzedniej sesji przez Panią radną, dotyczącej 

organizacji zebrań wiejskich przez AMiRR i ODR ? Jest już wiosna, niedługo rolnicy 
pójdą do prac polowych i nie będą mieli czasu na zebrania. 

3. Czy są już opracowane zasady umorzeń podatków, co Pan Wójt obiecał na sesji w dniu 12 
grudnia 2002r.? 

4. Czy nie byłoby stosowne zapraszanie na sesję przedstawicieli do Izb Rolniczych, którzy 
mieliby okazję poinformować na sesji co dzieje się w Izbie ? 

 
Interpelacja nr 13/03 Pana Mikołaja Żornaczuka 
Kiedy rozpoczną się dalsze prace przy budowie nawierzchni drogi z Adamowa do Tokar ? 
Pan radny przypomniał również o potrzebie uporządkowania zbiornika przeciwpożarowego w 
Wilanowie. 
 
Interpelacja nr 14/03 Pana Kazimierza Toboty 
Na jakiej zasadzie jest pobierany żwir ze żwirowni w Osłowie ? Pan radny od dłuższego 
czasu obserwuje samochody wywożące żwir, które kierują się w stronę Mielnika. Jeśli żwir 
jest wożony na drogi gminne, to w porządku, jeśli tak nie jest, to dlaczego tak się dzieje i za 
czyim przyzwoleniem ? 
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Do punktu 6. 
 
Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, że do 19 listopada 2002r. budżetem gminy zarządzał Zarząd Gminy. Jednak 
zgodnie z zaleceniami RIO absolutorium należy udzielić Wójtowi Gminy, który samodzielnie 
wykonywał budżet tylko przez 1,5 miesiąca. 
Pan Wójt omówił realizację budżetu gminy za 2002r. 
Niepokój może budzić fakt uzyskania niskich dochodów z turystyki (40 % planowanych). 
Dochód z turystki można podzielić na 2 grupy : 
- dochód z rzeczywistej turystki, od osób przyjeżdżających do nas na wypoczynek, 
- dochód uzyskiwany od firm pracujących w Adamowie, których pracownicy mieszkają w 

naszym hotelu. 
Jeśli chodzi o pierwszą grupę dochodów, to należy stwierdzić, że w obecnej sytuacji ludzi nie 
stać na wypoczynek i stąd nie możemy liczyć na zbyt wielu turystów w naszej gminie. 
O ile domki przyniosły nam minimalny zysk, to hotel nie jest zbyt atrakcyjnym obiektem dla 
turystów. Wynika to z faktu, że od szeregu lat nie był tam prowadzony remont, jest tylko 
jedna łazienka na całe piętro, są wysokie ceny i jest w Mielniku zdrowa konkurencja. Tę 
konkurencję stanowią kwatery agroturystyczne oraz hotel „Panorama”, gdzie warunki są 
nieporównywalnie lepsze niż w naszym hotelu.. 
Jeśli chodzi o budżet, to wyraźnie widać, że wydatki na remonty i inwestycje stanowią 30% 
wydatków budżetu, co jest bardzo dobrym wskaźnikiem. Takie standardy są przyjęte w Unii 
Europejskiej i nasz budżet po raz kolejny je spełnia. 
Niektóre nasze działania są zauważane przez sponsorów, czego przykładem są „Muzyczne 
Dialogi nad Bugiem” dofinansowane przez sponsorów kwotą 19 tys.zł. Z racji prowadzonych 
inwestycji w Adamowie pojawiły się również znaczne środki na funduszu ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej. Wskazuje to na nierozerwalny związek gminy z 
Adamowem, co wyraźnie widać na naszym budżecie, jak również ma odbicie w budżetach 
mieszkańców gminy, którzy znajdują zatrudnienie w firmach tam pracujących oraz zarabiają 
na wynajmie kwater agroturystycznych. 
Fakt racjonalnie prowadzonej gospodarki finansowej gminy potwierdza opinia Komisji 
Rewizyjnej oraz pozytywna opinia Regionalnej Izby Rachunkowej. 
Pan Wójt odczytał Opinię Komisji Rewizyjnej i zwrócił się do Rady Gminy o udzielenie mu 
absolutorium. 

(w załączeniu na str............prot.) 
Pan Władysław Stankiewicz 
Stwierdził, że radni z Mielnika uważają, że hotel i domki nie są właściwie wykorzystane. 
Jeśli chodzi o hotel, to główną tego przyczyną są zbyt wysokie ceny. W tej sytuacji 
należałoby zejść z tych cen i wynająć pokoje nawet za 10 zł. po to, aby przynajmniej zwróciły 
się koszty ogrzewania tego budynku. Faktem jest że standard tego hotelu nie odpowiada 
ustalonym cenom, stąd ta cena powinna być negocjowana z najemcą, nie może być ona 
sztywna, ustalona raz na cały rok. 
Co do domków to Pan radny nie ma przekonania do tego, że są one rentowne lub 
kiedykolwiek będą. Sam fakt ich sezonowości, są wykorzystywane przez kilkanaście dni w 
roku, nie pozwala na ich rentowność. Wszyscy pozbywają się takich domków. 
Jeśli chodzi o wydatki gminy i stwierdzenie Pana Wójta o oszczędnym gospodarowaniu, to 
Pan radny z tym się nie do końca się zgadza, ale nie chce dalej rozwijać tego tematu. 
 
Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, że ze względu na fakt, iż punkt ten dotyczy udzielenia absolutorium, w swoim 
wystąpieniu Pan Wójt ograniczył się tylko do 2002r. 
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Skoro jednak radni są zainteresowani wykorzystaniem hotelu w br., to Pan Wójt 
poinformował, że wynegocjowano cenę około 14 zł. za jedno miejsce w hotelu (wraz z VAT). 
Kontrakt będzie opiewał na 6 miesięcy, począwszy od 1 maja br. Płatne będzie za każdy dzień 
wynajmu, bez względu na to czy wszystkie miejsca będą zajęte czy nie. Planuje się wynajęcie 
około 25 miejsc, co przyniesie nam dochód w granicach 10 tys.złotych. 
Należy pamiętać o tym, że znacznie obniżając ceny możemy doprowadzić do bankructwa 
innych kwaterodawców z naszej gminy, którzy płacą podatki i nie są w tak dobrej sytuacji jak 
gmina. Gmina jest bogata bogactwem swoich mieszkańców, przedsiębiorców i dlatego ten 
aspekt sprawy należy również brać pod uwagę. Ta, niewielka nawet działalność prowadzona 
przez mieszkańców powoduje to, że ludzie mają jakieś źródło dochodu i nie liczą na 
garnuszek gminy. 
Trzeba poważnie zająć się sprawą wymiany stolarki okiennej w hotelu, co znacznie ograniczy 
środki wydawane na ogrzewanie budynku. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Czy rozważano możliwość oddania w dzierżawę hotelu straży np. Komendzie Wojewódzkiej 
Straży Pożarnej lub podmiotom miejscowym? 
 
Pan Wójt Gminy 
Była taka propozycja ze strony Komendanta Wojewódzkiego, miało to być na zasadzie 
współużytkowania i współfinansowania. Pan Wójt zapewnił, że spotka się w tej sprawie z 
Komendantem Wojewódzkim. Nikt z miejscowych nie zwracał się do Wójta w tej sprawie. 
 

Rada Gminy 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, podjęła uchwałę nr 
V/26/03 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

(w zał. na str............prot.) 
 
Pan Wójt podziękował radnym za udzielone absolutorium. 

(po przerwie) 

Do punktu 7. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz udzielił wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie ustalenia 
maksymalnej wysokości poręczenia dla realizacji przedsięwzięcia „budowa hali sportowej 
Gminnego Zespołu Oświaty w Mielniku”. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr V/27/03 w 
sprawie ustalenia maksymalnej wysokości poręczenia dla realizacji przedsięwzięcia „budowa 
hali sportowej Gminnego Zespołu Oświaty w Mielniku”. 

(w zał. na str............prot.) 
 

Do punktu 8. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz udzielił wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Mielnik. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr V/28/03 w 
sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy 
Mielnik. 

(w zał. na str............prot.) 
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Do punktu 9. 
 
Pan Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień do projektów uchwał w sprawie najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz ustalenia wartości jednego punktu w poszczególnych 
kategoriach zaszeregowania dla pracowników następujących jednostek organizacyjnych 
gminy : 

- Gminnego Zespołu Oświaty, 
- Przedszkola, 
- Zespołu Szkół, 
- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 
Pani Walentyna Wierzba 
Zwróciła się z zapytaniem o wysokość dotychczasowego najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartość jednego punktu w tych jednostkach ? 
 
Sekretarz Gminy 
Najniższe wynagrodzenie zasadnicze w placówkach oświatowych wynosiło 500,00 złotych 
zaś wartość jednego punktu 2,5 zł. W GOPS najniższe wynagrodzenie – 600,00 złotych, zaś 
wartość jednego punktu – 3,0 zł. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr V/29/03 w 
sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz akceptacji wartości jednego punktu w 
poszczególnych kategoriach zaszeregowania dla pracowników Gminnego Zespołu Oświaty w 
Mielniku. 

(w zał. na str............prot.) 
 

Do punktu 10. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr V/30/03 w 
sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz akceptacji wartości jednego punktu w 
poszczególnych kategoriach zaszeregowania dla pracowników Przedszkola w Mielniku. 

(w zał. na str............prot.) 
 

Do punktu 11. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr V/31/03 w 
sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz akceptacji wartości jednego punktu w 
poszczególnych kategoriach zaszeregowania dla pracowników Zespołu Szkół w Mielniku. 

(w zał. na str............prot.) 
 

Do punktu 12. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr V/32/03 w 
sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz akceptacji wartości jednego punktu w 
poszczególnych kategoriach zaszeregowania dla pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Mielniku. 

(w zał. na str............prot.) 
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Do punktu 13. 
 
Pani Halina Mirowska – Kierownik GOPS udzieliła wyjaśnień do informacji z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za 2002r. oraz odpowiadała na pytania 
zadawane przez radnych. 
 

Rada Gminy przyjęła informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Mielniku za 2002r. 

(w zał. na str............prot.) 
 

Do punktu 14. 
 
Odpowiedź na interpelację nr 11/03 
1. Pan Wójt poinformował, że nie otrzymał oficjalnej informacji o likwidacji gabinetu 

lekarskiego w Mielniku. Wie o tym, iż budynek byłego Ośrodka Zdrowia, który był 
własnością Starostwa Powiatowego, został sprzedany i nowy właściciel wypowiedział 
umowę najmu dla Pana Terpiała. Pan Terpiał był u Wójta z zapytaniem czy gmina może 
pomóc mu w znalezieniu miejsca do przyjmowania pacjentów, nic jednak nie mówił o 
likwidacji swojego gabinetu. Pan Wójt wskazał mu część budynku po telekomunikacji i w 
zasadzie wiedza Pana Wójta na ten temat kończy się. Wydaje się, że budynek ten byłby 
właściwy na przychodnię lekarską, jest prawie w centrum Mielnika, łatwy jest dojazd i 
dojście do niego, jest na parterze. Pomocy dla podmiotu prywatnego, w postaci 
konkretnych środków finansowych, gmina nie może udzielić. O to, co dalej z pacjentami i 
opieką nad dziećmi szkolnymi, należy pytać Pana Terpiała. Zaraz po świętach Pan Wójt 
spotka się z Panem Terpiałem i zapyta o jego plany związane z gabinetem lekarskim. My 
sami, jako pacjenci, słysząc takie pogłoski powinniśmy pytać lekarza o to co dalej z nami, 
pacjentami, będzie ? 
 
Pan Sekretarz Gminy 
Od Pana Terpiała nie wpłynęła żadna informacja na temat jego dalszej działalności, 
wszystkie informacje o jej likwidacji opierają się na pogłoskach. Temat jest bardzo 
ważny, bo dotyczy większości mieszkańców naszej gminy. Nie mniej jednak to sami 
pacjenci powinni u lekarza pytać o tę sprawę, a lekarz, nosząc się z takim zamiarem, 
powinien odpowiednio wcześniej poinformować o tym pacjentów. 

Pan Wójt zapewnił radnych, że zwróci do Pani Terpiał na piśmie o udzielenie wyjaśnień 
w tej sprawie. 

Odpowiedzi na pozostałą część interpelacji udzielił Pan Tomasz Gorochowicz. 

2. Po świętach majowych (1-3 maja) teren o którym mówiła Pani radna zostanie uprzątnięty. 
3. Jeśli chodzi o pożary, to wczoraj tak się zdarzyło, że nasze jednostki jeździły do pożarów 

na okrągło, tj. od rana do ciemnej nocy. Przy większych pożarach przyjeżdża policja i 
prowadzi dochodzenie pod kątem ustalenia przyczyn pożarów i ewentualnych sprawców. 
W ostatnim czasie nie udało się ustalić sprawców pożarów i obciążyć ich z tego tytułu 
kosztami, stąd tez koszty wyjazdów do pożarów i prowadzenia akcji gaśniczej obciążają 
budżet gminy. Strażakom biorącym udział w akcji będą wypłacone ekwiwalenty pieniężne 
z budżetu gminy. Straż nie jest do tego aby ustalać sprawców pożarów, robi to policja. 
Gdyby udało się ustalić sprawcę umyślnego podpalenia, byłaby wówczas możliwość 
pociągnięcia go do odpowiedzialności i obciążenia kosztami za prowadzoną akcję. 
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Odpowiedź na interpelację nr 12/03 

Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy 

1. W Wojewódzkim Zarządzie Dróg nastąpiła zmiana na stanowisku dyrektora, to 
spowodowało pewne trudności, gdyż sprawy dotyczące chodników w Moszczonie 
Królewskiej były uzgadniane z poprzednim dyrektorem. Niemniej obecny dyrektor 
obiecał przyjechać do Mielnika i obejrzeć te chodniki. Pan Wójt jest w stałym kontakcie z 
Zarządem Dróg i starania w tej sprawie są czynione. Należy pamiętać, że ta sprawa nie 
zależy wyłącznie od nas, gospodarzem tej drogi jest Wojewódzki Zarząd Dróg i to od nich 
zależy, bez względu na to jakie środki na ten cel przekażemy, czy będą to robić czy nie. 

2. Zasady umorzeń podatków są tematem bardziej skomplikowanym, niż się Panu Wójtowi 
wcześniej wydawało. Sprawa ta jest w tej chwili, w porozumieniu z Regionalną Izbą 
Obrachunkową, rozpracowywana. Wszystko wskazuje jednak na to, że Wójt może 
umarzać podatki tylko w takich sytuacjach, o jakich mówi ustawa. Przy podejmowaniu 
uchwały podatkowej, na rok przyszły, należy zastanowić się nad zwolnieniami 
przedmiotowymi, zapisanymi bezpośrednio w uchwale. 

3. W sprawie organizacji zebrań wiejskich, dotyczących kwestii związanych z naszym 
wejściem do Unii Europejskiej, Pan Wójt rozmawiał z szefem Agencji i Modernizacji 
Restrukturyzacji Rolnictwa, który wyraźnie stwierdził, że zebrania mogą odbywać się 
tylko w godzinach pracy, gdyż nie ma środków na opłacanie godzin nadliczbowych 
pracowników Agencji. 
Pan Tomasz Gorochowicz poinformował, że jeśli będzie taka potrzeba, to 2 pracowników 
zatrudnionych w punkcie informacyjnym o Unii może przyjechać do wsi i pełnić dyżur w 
określonym dniu. Pani radna powinna uzgodnić tę sprawę z sołtysem wsi - czy lepiej jest 
organizować zebranie, czy tez poprzestać na dyżurze. W tej sprawie należałoby zasięgnąć 
opinii mieszkańców wsi. 

Na pozostałą część interpelacji odpowiedział Pan Przewodniczący Rady Gminy. 

Zapewnił, że od następnej sesji będą zapraszani przedstawiciele do Izb Rolniczych. 
Przypomniał jednocześnie, że wstęp na sesję jest wolny i ci przedstawiciele, wybrani przez 
rolników, mogli zawsze, nawet bez zaproszeń, przyjść na sesje i podzielić się z radnymi swoją 
wiedzą. 
 
Odpowiedź na interpelację nr 13/03 
Pan Tomasz Gorochowicz – jesteśmy w stałym kontakcie z firmą która ma nadmiar piachu do 
wywiezienia. W tym tygodniu nasza koparka równała nawieziony tam piach i sukcesywnie, w 
miarę dowożenia tego piachu, droga będzie równana. 
Jeśli chodzi o zbiornik przeciwpożarowy, to płyt nie będziemy wyciągać. Płyty te są za 
cienkie do położenia ich na drodze, będą się kruszyć. Jeśli ktoś z mieszkańców Wilanowa 
chciałby je zabrać dla siebie, to ma na to przyzwolenie. Zbiornik zaś zostanie zasypany 
materiałem z obwałowań. 
 
Odpowiedź na interpelację nr 14/03 
Pan Gorochowicz wyjaśnił, że żwir ze żwirowni przy hydroforni był wykorzystany przy 
naprawie drogi gminnej w Wajkowie. Nic natomiast nie wiadomo na temat pobierania żwiru 
ze żwirowni w Osłowie, Pan Gorochowicz postara się tę sprawę wyjaśnić. Na stwierdzenie 
Pana radnego Toboty, że należy zagrodzić wjazd do żwirowni Pan Gorochowicz wyjaśnił, że 
tak było już robione ale nie stanowiło to przeszkody dla tych, którzy nielegalnie pobierają ten 
żwir. 
Pan Wójt poinformował że remont dróg gminnych w Wajkowie nie jest jeszcze skończony, 
zostanie naprawiona droga wiodąca nad Bug, do sołtysa i radnego. 
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Do punktu 15. 
 
Pan Wójt Gminy odczytał pismo Ministra Spraw Wewnętrznych i Wojewody Podlaskiego w 
sprawie wsparcia akcji repatriacyjnej osób polskiego pochodzenia z Kazachstanu i terenów 
azjatyckich byłego ZSRR. 

(w zał. na str............prot.) 
 

Radni ustalili, że w dniu dzisiejszym, z braku większej wiedzy na ten temat, nie podejmą 
żadnych zobowiązań w powyższej sprawie. Będą się spotykać z wyborcami i rozmawiać na 
ten temat. 

Zobowiązano Pana Wójta do zasięgnięcia informacji dotyczącej pomocy państwa gminom, 
które zdecydują się przyjąć repatriantów i poinformowania o tym radnych na jednym z 
kolejnych posiedzeń Rady Gminy. 

Zdecydowano również, że sprawa przyjęcia repatriantów, w miarę uzyskiwania nowych 
informacji, będzie przedmiotem dyskusji na kolejnych sesjach Rady Gminy. 
 
Pani Maria Boguszewska 
Zwróciła się z zapytaniem czy składowisko nieczystości stałych i płynnych w Mielniku nie 
stanowi zagrożenia dla ujęcia wody pitnej na Grabowcu ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Poinformował, że jest dopuszczone wylewanie nieczystości na składowisku śmieci na 
Grabowcu i nie stanowi to zagrożenia dla ujęcia wody. W dniu dzisiejszym, w Starostwie 
Powiatowym, odbywa się debata na temat gospodarki odpadowo-ściekowej. Nie ulega 
wątpliwości, że w Mielniku nadszedł już czas na budowę oczyszczalni ścieków. 
 
Pan Jerzy Terebun 
Zgłosił potrzebę dożwirowania i wyrównania drogi na kolonię w Maćkowiczach. Należy 
zrobić to jeszcze przed sianokosami. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz zapewnił, że po świętach wielkanocnych będzie wynajęta 
równiarka do równania dróg gminnych. Sołtysi będą zawiadomieni kiedy w ich wsi będzie 
ona pracować i będą również zobowiązani do wskazania dróg do równania. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Stwierdził, że przed puszczeniem równiarki na drogi trzeba wcześniej własnym sprzętem 
ponawozić i pozasypywać wszelki dołki na tych drogach, tak, aby równiarka mogła to 
zrównać. 
 
Pan Wójt zaproponował, aby po zakończeniu sesji sołtysi zostawili na sekretariacie 
informację jakie, najważniejsze, drogi w ich wsiach należy przed równaniem podsypać 
żwirem. 
 
Pan Wacław Antoni Malon 
Poinformował o zaśmieceniu, w okolicach Sutna, brzegów rzeki Bug przez wędkarzy oraz 
zwrócił się z prośbą o wyposażenie sołtysów w zszywacze do przybijania ogłoszeń na 
tablicach we wsiach. 
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Pan Wójt Gminy 
Problem zaśmiecania brzegów rzeki Bug występuje na obszarze całej gminy, czynią to 
głównie wędkarze. Pan sołtys powinien zwrócić do PZW z interwencją w tej sprawie. Ze 
swojej strony możemy zakupić worki foliowe, wydać je wędkarzom, którzy pozbierają te 
śmieci, a nasi pracownicy mogliby wówczas te worki sprzątnąć. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Zaproponował ustawienie w pasie nadbużańskim większej ilości tablic zakazujących 
wyrzucania śmieci. 
 
Pan Wójt Gminy 
Wyraził wątpliwość czy ustawienie tablic rozwiąże problem zaśmiecania, jest to raczej 
sprawa pewnej kultury, której nie nabędzie się w drodze zakazów lub nakazów. 
 
Pan Jan Saciuk 
Podzielił się swoimi doświadczeniami w kontaktach z PZW, po jego interwencji że wędkarze 
śmiecą, śmieci nie znikły, a nawet proceder śmiecenia przez wędkarzy nasilił się. 
 
Pani Helena Datczuk 
Zwróciła się z zapytaniem czy na właścicielu posesji ciąży obowiązek sprzątania połowy 
jezdni ? 
 
Pan Wójt Gminy stwierdził, że takiego obowiązku nie ma, gdyż droga ma właściciela. Nie 
jest to chyba jednak zbyt duże obciążenie dla właściciela posesji, jeśli sprzątnie chodnik, to ze 
względów estetycznych nie wypada nawet pozostawić nie sprzątniętej jezdni. 
 
Pani Olga Pogrebniak 
Zwróciła się z zapytaniem czy w wykazie dróg do naprawiania, który po sesji trzeba złożyć 
na sekretariacie, należy umieszczać drogę z Radziwiłłówki do Grabarki, czy też będzie tam 
robiony konkretniejszy remont ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Trudno jest powiedzieć czy uda się w tym roku uzyskać środki z funduszu rekultywacji na 
budowę tej drogi, zwłaszcza, że z tych środków będzie dalej budowana droga w Moszczonie 
Królewskiej, „na gruszkę”. Jeśli mimo wszystko uda się zdobyć jakieś środki, to na pewno 
będzie to w II półroczu br. Proponuje, aby teraz, równiarką, doprowadzić ją do stanu 
przejezdności. 
 
Pan Stanisław Drozdowski 
Przypomniał o potrzebie naprawy drogi z Wajkowa do Sutna, pod Bugiem. 
 
Pani Maria Boguszewska 
Czy jest możliwość uzyskania sprzętu do odsłonięcia krawężników na ulicy Brzeskiej w 
Mielniku, naprzeciw posesji Pani Boguszewskiej, po to, aby można tam było sprzątać ulicę. 
Przy okazji wcześniejszego prowadzenia tam różnych prac ziemnych krawężniki te zostały 
zasypane ziemia i zarosły trawą, co teraz uniemożliwia sprzątanie. 
 
Pan Wójt poinformował, że wniosek w tej sprawie, wraz z innymi dotyczącymi dróg 
powiatowych, zostanie przesłany do Powiatowego Zarządu Dróg. 
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Pani Helena Datczuk zwróciła się z zapytaniem czy istnieje możliwość uproszczenia 
procedur wydawania świadectw pochodzenia zwierząt. 
 
Pan Wójt poinformował, że takiej możliwości niema, są to rzeczy poza obszarem działania 
samorządu. 
 
Pan Kazimierz Zalewski 
Zwrócił się z zapytaniem kiedy zakończona będzie budowa drogi dojazdowej do pól w 
Tokarach ? 
 
Pan Wójt poinformował, że droga ta stanowi głownie dojazd do działki wójta i sołtysa, nie 
jedyny zresztą, bo niewielkim nakładem drogi można dojechać do tych działek z drugiej 
strony. Zapewne w przyszłości zostanie to zrobione, obecnie są jednak w gminie dużo 
ważniejsze drogi do zrobienia niż ta. 
 
Pan Jan Saciuk 
1. Kiedy zostaną w Niemirowie, przy kościele, zawieszone 2 lampy oświetlenia ulicznego ? 
2. Kto zajmuje się konserwacją wodociągu, przez ostatnie 2 tygodnie woda z wodociągu 

była biała od chloru i nie nadawała się do picia ? 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
Wyjaśnił, że słupy do oświetlenia już stoją ale linia nie została jeszcze przełożona. Do jesieni, 
do dłuższych wieczorów, zostanie to na pewno zrobione i w Niemirowie i w wszędzie tam, 
gdzie było to planowane. 
Konserwacja wodociągu zajmuje się Wojewódzki Zarząd Melioracji w Białymstoku a 
wyczuwalny chlor był związany z tym, że w Wajkowie była wcinana do wodociągu nowa 
linia. Chlor w wodzie był w ilości nie szkodzącej dla zdrowia, zapewne jednak zepsuł smak i 
zapach wody. 
 

Do punktu 16. 
 

Pan Przewodniczący Rady i Pan Wójt Gminy wszystkim obecnym na sesji złożyli 
życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad V Sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 

Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 

Elżbieta Szymańska 
 
 


